
Adjektivets bøynings mønster 
Fellesnavnene (substantiv) har tre kjønn i norsk; han-, hun-, og intetkjønn. Den enkleste måten å 
bestemme kjønnet til et substantiv  på er ved å se på dens ubestemte artikkel.  Vi bruker en foran 
hankjønnsord, en eller ei foran hunkjønnsord og et foran intetkjønnsord. 

 
 
 
 
 
 en bil    en/ei flaske   et hus 
 
Med hunkjønnsord er det valgfritt om vi bruker ei eller en, men i dagligdagse ord er det mest vanlig å si ei de aller 
fleste steder i landet. Ved skriftlig produksjon er det mer vanlig å skrive en.   

Dersom substantiv står i bestemt form kan vi se kjønn ut ifra endelsen på ordet; hankjønnsord får –en, 
hunkjønnsord får -en eller –a og intetkjønnsord får –et. 
 
 
 
 
 en bil – bilen   en/ei flaske – flasken (-a)   et hus - huset 
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Adjektivets bøynings mønster 

Grunnleggende regler for bruk av adjektiv på norsk:  

Vi har tre kjønn av substantiver og den enkleste formen av adjektivet er kjønnsbøying. Denne er ganske enkle 
og utføres ved å sette til en (-t) når adjektivet viser til et intetkjønns substantiv.  

   Hankjønn:   Hunkjønn:     Intetkjønn:  

 

 

 

 

    

en pen bil -Jeg har en pen bil.  ei pen flaske -Jeg har ei pen flaske.  et pent hus -Jeg har et pent hus.  

 

Som dere ser så endres ikke adjektivet når den kjønnsbøyes unntatt når vi bruker den i forbindelse med et 
intetkjønns substantiv. Da setter vi til en (-t) på slutten av adjektivet, dette er en grunn regel med noen unntak 
som vi skal se på siden.  
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Adjektivets bøynings mønster 

Grunnleggende regler for bruk av adjektiv på norsk:  

Bestemt form av adjektiv brukes foran bestemt form substantiv. Vi bruker kun denne formen foran substantiv som står i 
bestemt form. Dersom adjektivet kommer etter bestemt form substantiv brukes vanlig kjønnsbøying ved å legge til –t 
når den står til intetkjønns substantiv.  

   Hankjønn:   Hunkjønn:     Intetkjønn:  

 

 

 

 

    

 den pene bilen    den pene flaska    det pene huset 

 

Når vi bruker bestemt form adjektiv må det ha bestemt form artikkel foran seg, det skal ikke forekomme at vi har 
bestemt form adjektiv uten foranstilt bestemt form artikkel. Det er viktig å huske at denne artikkelen skal tilpasses 
kjønnet til substantivet. 

 Bestemt form artikler som skal brukes er: 

  Den – Denne (Han- hunkjønn) 

  Det – Dette (Intetkjønn) 

  De – Disse (Flertall) 

For å lage bestemt form adjektiv setter vi bare til en (-e) på slutten av adjektivet og setter den foranstilte artikkelen inn. 

    Flertall: De pene bilene -Jeg kjøper de pene bilene.  

3 



Adjektivets bøynings mønster 

Grunnleggende regler for bruk av adjektiv på norsk:  

Andre mønster som uregelmessige adjektiver følger: 

 Adjektiver som slutter på: -ig 

    -isk 

    -sk (når det er nasjonaliteter) 

Adjektiv av denne typen får ikke –t i intetkjønns form, men de følger både flertall og bestemt form bøyningsmønster. 

 et billig hus  det billige huset   de billige husene 

 et praktisk hus   det praktiske huset  de praktiske husene 

 et norsk hus   det norske huset  de norske husene 

Alle adjektiv som slutter på –e i grunnformen er ubøyelig og skal verken bøyes etter kjønn, bestemthet eller antall. 
F.eks. morderne, men husk bestemt form artikler. 

 

 

   Hankjønn:   Hunkjønn:     Intetkjønn:  

 

 

 

 

    

 den moderne bilen              den moderne flaska    det moderne huset 
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